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Protokół nr XLVIII/2023 
z sesji Rady Powiatu w Nysie 

z dnia  23 maja 2023 r. 
 
Obrady rozpoczęto 23 maja 2023 r.  o godz. 10:04, a zakończono o godz. 14:17 tego samego dnia. 
W posiedzeniu wzięło udział 24 radnych:  
 

1. Jolanta Barska, 
2. Czesław Biłobran, 
3. Piotr Bobak, 
4. Grażyna Bortniczuk, 
5. Joanna Burska 
6. Jacek Chwalenia, 
7. Adam Fujarczuk, 
8. Tomasz Jazienicki, 
9. Henryk Kamiński, 
10. Zbigniew Karnaś, 
11. Danuta Korzeniowska, 
12. Andrzej Kruczkiewicz, 

13. Bożena Lewińska, 
14.  Teresa Nosal, 
15. Daniel Palimąka, 
16. Kazimierz Rozumek, 
17. Grzegorz Samborski, 
18. Paweł Szymkowicz, 
19. Piotr Woźniak, 
20. Bogdan Wyczałkowski, 
21. Damian Wylężek, 
22. Janusz Zapiór, 
23. Anna Ziółkowska-Woźny, 
24. Maria Żukowska-Jacykowska

       Nieobecny : Janusz Jaskot  
 

1.Sprawy organizacyjne,  
 

a) otwarcie posiedzenia,  
Przewodniczący Rady – Bogdan Wyczałkowski otworzył XLVIIII sesję Rady Powiatu w Nysie.  
Po sprawdzeniu kworum oznajmił, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 24 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady, wynoszącego 25 osób stanowi kworum niezbędne do uznania obrad 
za prawomocne (lista obecności - załącznik nr 1).  
 
Następnie oznajmił, iż radni otrzymali w materiałach porządek dzisiejszej sesji, który 
przedstawiał się następująco: 

 

1. Sprawy organizacyjne, 
a) otwarcie posiedzenia, 
b) stwierdzenie kworum, 
c) przyjęcie protokołu z XLVII sesji, 

 

2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu, 
 

3. Interpelacje i zapytania radnych, 
 

4. Informacja na temat gospodarowania mieniem Powiatu za 2022 r.  
a) przedstawienie informacji, 
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Regulaminowych, 
c) dyskusja, 
d) przyjęcie informacji. 

 

5. Raport o stanie Powiatu Nyskiego za 2022 r.  
a) rozpatrzenie raportu przez Radę Powiatu, 
b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Zarządu Powiatu w Nysie 

 

6. Sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za 2022 r.  
a) przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 

Powiatu Nyskiego wraz z informacją o stanie mienia za 2022 r.,  
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b) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu w sprawie opinii  
o sprawozdaniu Zarządu Powiatu w Nysie z wykonania budżetu powiatu nyskiego  
za 2022 r., 

c) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej na temat wykonania budżetu Powiatu Nyskiego z 
a 2022 r. oraz wniosku w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu,  

d) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu w sprawie opinii  
o wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu  w Nysie, 

e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania  
z wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za 2022 r.,  

g) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Nysie  
z tytułu wykonania budżetu powiatu nyskiego za 2022 r.  

 

7. Sprawozdanie z działalności PKS w Nysie Sp. z o. o. za 2022 r.,  
a) przedstawienie sprawozdania, 
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Regulaminowych, 
c) dyskusja 
d) przyjęcie informacji. 
 

8. Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Powiatu Nyskiego z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 
na rok 2022, 
a) przedstawienie sprawozdania, 
b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Regulaminowych, 
c) dyskusja 
d) przyjęcie informacji. 
 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia postępowania konkursowego na 

stanowisko dyrektora Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie, 
b) zmiany Statutu Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie, 
c) udzielenia Rzymskokatolickiej Parafii Matki Bożej Bolesnej w Nysie dotacji na prace 

konserwatorskie i roboty budowlane, 
d) udzielenia Rzymskokatolickiej Parafii pw. św. Michała Archanioła w Szklarach dotacji na 

prace konserwatorskie i roboty budowlane, 
e) udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej pod wezwaniem Świętej Jadwigi Śląskiej w Nowym 

Lesie dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane, 
f) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2023 r., 
g) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2028, 

 
10. Wolne wnioski, 

 
11. Zamknięcie obrad. 
 
Ad 1c Przyjęcie protokołu z XLVII sesji, 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcie protokołu z XLVII sesji, 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz 
Samborski, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna 
Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
BRAK GŁOSU (2) 
Kazimierz Rozumek, Paweł Szymkowicz 
 
NIEOBECNI (1) 
Janusz Jaskot 
 
Przewodniczący rady oznajmił, że Rada przyjęła protokół z poprzedniej sesji.  
 
2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej (załącznik nr 2) 
 
Radny Paweł Szymkowicz spytał czy doszło do wizyty Zarządu na Rodos w Grecji, czy nie.  
 
Starosta Andrzej Kruczkiewicz  odparł, że sprawa nawiązania partnerstwa jest na etapie 
wymiany pism z ambasadą Grecji. Oznajmił, że jeśli będzie jakakolwiek informacja, to radni 
zostaną o tym poinformowani. 
 
Radny Piotr Woźniak odniósł się do informacji z posiedzenia Zarządu w dniu 27 kwietnia br. 
dotyczącej ogłoszenia wykazu nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa  
w użytkowaniu wieczystym Powiatu Nyskiego, przeznaczonych do użyczenia na czas 
nieokreślony. Spytał czego to dotyczy.  
 
Starosta Andrzej Kruczkiewicz odparł, że dotyczy to zawarcia nowej umowy użyczenia przez PKS 
w Nysie z przeznaczeniem na Centrum Przesiadkowe.  
 
Ad 3. Interpelacje i zapytania radnych  
 
Radny Daniel Palimąka stwierdził, że od wielu lat zastanawiamy się, czy warto inwestować  
w budynek Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego, który nie jest nasza własnością.  
W związku z tym chciałby prosić Zarząd o przygotowanie wyliczeń czy jest to dla nas opłacalne. 
Dodał, że budynek ten „to jest dziura bez dna” i trzeba będzie w niego nieustannie inwestować. 
Zdaniem radnego skoro udało się Zarządowi pozyskać środki na budowę domów dziecka, to być 
może warto pomyśleć o tym, aby wybudować nowy obiekt dla tej placówki.  
 
Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że analizował ten temat kiedy jeszcze był członkiem Zarządu. 
Wówczas zostały przygotowane wszystkie wyliczenia. Były one zaprezentowane kiedy była 
koncepcja połączenia dwóch szkół. Już wtedy było wiadomo jakie będą oszczędności.  
W międzyczasie jednak na budynek MOW wydatkowano 850 tys. zł na wymianę ogrzewania, 
wymianę części okien, co nic nie dało. Przypomniał, że wówczas wnioskował, aby zmienić 
przeznaczenie tych środków i skierować je na wymianę okien w „Carolinum”. Niestety nie 
spotkało się to z pozytywną opinią. Kontynuując radny stwierdził, że nie potrzeba nam nowych 
obiektów, bo ich utrzymanie będzie generowało koszty. Musimy natomiast zrobić coś z tym co 
mamy, a mamy taką infrastrukturę, którą możemy utrzymać. Radny zgodził się z tym, że warunki 
w obiekcie MOW w Nysie są złe i wszyscy, którzy tam byli potwierdzają to. Uważa jednak, że nie 
powinniśmy tam dokładać kolejnych pieniędzy.  
W dalszej kolejności zaznaczył, że przez 4 lata nic nie zrobiono z siecią szkół, a spodziewany jest 
drastyczny spadek ilości absolwentów. Według radnego najprawdopodobniej już teraz nic nie 
zrobimy w tej kadencji, bo nie ma takiej odwagi i woli wśród niektórych radnych. Trzeba będzie 
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jednak podjąć jakieś działania, bo nie da się utrzymać tej infrastruktury, jaką mamy. Radny 
zwrócił też uwagę, że przez ostanie 8 lat nic nie zrobiono z „Aleksandrówką” w Jarnołtówku, 
mimo, że w kampanii wyborczej obiecywano jej remont.   
 
Radny Daniel Palimąka stwierdził, że nie upiera się przy tym, że ma to być nowy budynek. Dodał 
ponownie, że prosi Zarząd o przedstawienie koncepcji na prowadzenie tej placówki  
z konkretnymi wyliczeniami na przyszłość. Biorąc pod uwagę remonty w obecnym obiekcie. 
 
Radny Paweł Szymkowicz przypomniał, że na poprzedniej sesji pytał o podział środków na 
wydawnictwa tak zwane „wydawnictwa trzecie” czyli promocję powiatu w mediach. Otrzymał 
odpowiedź w tej sprawie, jednak jest ona niewyczerpująca. Stwierdził, że nie rozumie według 
jakiego klucza były robione zamówienia. Odnosi wrażenie, że im portal o mniejszym zasięgu, 
tym dofinansowanie, czy zamówienie na promocje w takim portalu jest większe. Im mniejszy 
nakład gazety, tym środki przekazane na reklamę w takiej gazecie są wyższe. W związku z tym 
radny spytał czym kierowano się, że na jedno medium przeznaczono kilka tysięcy, a na inne 
kilkadziesiąt tysięcy złotych.  
 
W następnej kolejności radny zgłosił interpelację w sprawie złego stanu drogi powiatowej  
od miejscowości Wieszczyna do Pokrzywnej. Przypomniał, że od kilku lat prosi o zwrócenie 
uwagi na tę drogę. O ile na terenie powiatu prudnickiego droga jest zadbana, jest położony nowy 
dywanik, to mniej więcej od linii kolejowej jej stan zmienia się diametralne. W tym miejscu radny 
przedstawił zdjęcia obrazujące zły stan drogi. Jak stwierdził odcinek blisko 2 km to same dziury. 
Rowerzyści np. zmuszeni są jechać lewą stroną, ponieważ prawa zupełnie nie nadaje się do jazdy. 
Rodzi to spore niebezpieczeństwo, zagrożenie zdrowia i życia. Niedawno doszło do wypadku 
właśnie ze względów na to, że ktoś próbował ominąć dziurę i znalazł się pod kołami 
nadjeżdżającego z naprzeciwka auta. Podsumowując radny poprosił, aby na początek 
przynajmniej w trybie interwencyjnym załatać dziury, które tam się na tej drodze znajdują,  
a w przyszłości przeprowadzić remont.  
 
Kolejna sprawa, na którą radny zwrócił uwagę, to stan infrastruktury turystycznej. Wskazał na 
tablicę informacyjną przedstawiającą szlak turystyczny, usytuowaną przy dawnym przejściu 
granicznym Konradów – Zlate Hory. Jak stwierdził była ona zamontowana ok. 15 lat temu  
i w tym momencie jest całkowicie nieczytelna i szpeci otoczenie. W związku z tym poprosił, aby 
ją odtworzyć, a jeśli nas na to nie stać, to zdemontować. 
 
Radny Czesław Biłobran odnosząc się do wypowiedzi radnego J. Chwaleni stwierdził, że nie 
słusznie przypisuje poprzedniemu Zarządowi bezradność w kwestii remontu „Aleksandrówki”. 
Przypomniał, że w poprzedniej kadencji były bardzo duże problemy z nabyciem tego obiektu. 
Nastąpiło to dopiero pod koniec kadencji i nie było już czasu na rozpoczęcie i zakończenie tej 
inwestycji.  
W dalszej kolejności radny zwrócił uwagę, że poprzednia Rada przejęła w użyczenie kościół 
Wniebowzięcia Najświętszej Marii Panny w Nysie i podjęto kroki, aby go odnowić. Mimo,  
że nie uzyskano dotacji, został odrestaurowany portyk. Od tego czasu jednak nic nie zrobiono. 
Przeznaczamy środki na inne obiekty, a ten stoi. Mógłby tymczasem pełnić funkcję nie tylko 
sakralne, ale też jako obiekt na koncerty, wystawy.  
Radny zaapelował, aby nie zarzucać poprzedniej ekipie bezczynność, bo jak do czegoś 
przystępowała, to realizowała to. 
W dalszej kolejności zaznaczył, że jeśli chodzi o „Aleksandrówkę”, to został stworzony projekt, 
który jest zbyt bogaty, a teraz nie możemy go zrealizować. Dodał, że podziela zdanie radnego,  
że trzeba się tym obiektem zająć i przywrócić mu funkcję sanatoryjno-leczniczą dla dzieci. Jeśli 
pojawią się takie możliwości, to trzeba będzie Starostę wspierać.  
 
Starosta Andrzej Kruczkiewicz stwierdził, że jeśli chodzi o oświatę, to w wyniku reformy powiaty 
zyskały, bo uczniowie liceów i techników o rok dłużej zostają w naszych szkołach. Dodał, że 
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zgadza się z tym, że będzie „tąpnięcie” jeśli chodzi o ilość absolwentów, ale jak stwierdził „bez 
przesady, nie róbmy z tego tragedii”.   
W następnej kolejności odnosząc się do interpelacji radnego Pawła Szymkowicza dotyczącej 
drogi powiatowej oznajmił, że od 12 czerwca rozpoczną się tam prace i będzie położony 1 km 
nowego dywanika.  
 
Odnośnie wniosku radnego Daniela Palimąki  Starosta obiecał, że jako Zarząd zaproponują  
co moglibyśmy zrobić w kwestii MOW w Nysie.  
 
Odnosząc się następnie w kwestii „Aleksandrówki” oznajmił, że został złożony wniosek  
o dofinansowanie na 1.000.700 zł. W pierwszej kolejności zostanie wykonany remont dachu.  
W międzyczasie będziemy przygotowywali dalszą koncepcję.  
 
Radny Kazimierz Rozumek spytał dlaczego negatywnie rozpatrzono wniosek komisji turystyki, 
sportu i bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Głuchołazach w sprawie dofinansowania Komisariatu 
Policji w Głuchołazach.  
 
Starosta A. Kruczkiewicz odparł, że faktycznie wpłynął do Zarządu taki wniosek, a dotyczył 
konkretnie dofinansowania dodatkowych patroli policyjnych. Wyjaśnił, że nie jest to zadanie 
powiatu, a samorządy, które chcą zwiększyć swoje bezpieczeństwo poprzez dodatkowe patrole 
zwykle same do tego dopłacają.  
 
Radny K. Rozumek odniósł się do informacji w sprawie zamiany nieruchomości Domu Plastyka 
w Paczkowie na działki w Wilamowej. Spytał jaka jest wartość tych działek i w jaki sposób 
powiat zamierza je wykorzystać.  
 
Odpowiedzi udzielił Naczelnik Wydziału Administrowania Nieruchomościami – Piotr 
Walawender (odpowiedź niesłyszalna). 
  
Radny Piotr Woźniak spytał czy dynamika wzrostu zadłużenia ZOZ w Nysie została zatrzymana. 
Dodał, że jest newralgiczny moment, bo ta placówka obecnie nie ma „sternika”. Spytał też ile 
obecnie wynosi zadłużenie ZOZ w Nysie, czy zostały przedsięwzięte jakieś działania w tym 
zakresie.  
 
Skarbnik Powiatu – Bogusława Stankiewicz oznajmiła, że tendencja, która była na koniec roku 
utrzymuje się nadal. Zadłużenie przyrasta mniej więcej półtora miliona złotych miesięcznie. 
Dodała, że dyrekcja ZOZ przedstawiła program restrukturyzacyjny, którego jednak Zarząd nie 
przyjął. Dodała również, że prawdopodobnie od lipca mają być zwiększone kontrakty i będą 
podpisywane aneksy z Narodowym Funduszem Zdrowia. Oznajmiła, że za ubiegły rok mamy  
w sumie prawie 16 mln zł straty, natomiast strata na działalności operacyjnej, czyli przychody 
minus koszty to 22 mln zł. W tym roku ta tendencja się utrzymuje. Dodała, że Rada Powiatu na 
ostatniej sesji poręczyła kredyt w rachunku i dzięki temu nie ma zobowiązań wymagalnych. 
 
Radny Piotr Woźniak stwierdził, że do lipca pozostało półtora miesiąca i może warto 
podyskutować z NFZ o szybszych decyzjach. Zwrócił uwagę, że jeśli jest 22 mln zł długu,  
to trzeba mieć świadomość, że jako radni będziemy musieli coś z tym zrobić na koniec roku albo 
tworząc budżet w kolejnym. Dzisiaj ten problem odsuwamy, udzielając tylko poręczenia.  
To jednak nie jest rozwiązanie. Jak stwierdził „ten okręt nie ma sternika i w tym momencie 
odpowiedzialność spada na Zarząd”. Dodał, że jeśli nie rozwiążemy tego problemu to możemy 
zapomnieć o jakichkolwiek inwestycjach. 
  
Skarbnik B. Stankiewicz zabierając ponownie głos oznajmił, że ZOZ w Nysie nie ma zobowiązań 
wymagalnych, ponieważ w ubiegłym roku korzystał ze środków, które miał zgromadzone  
w latach poprzednich, a w tym roku z kredytu w rachunku bieżącym.  
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Radny Piotr Woźniak stwierdził, że Zarząd powinien przedstawić radnym w trybie pilnym  
co w tej sprawie trzeba zrobić, bo za chwilę będzie być może 30 mln zł zadłużenia. To będzie 
oznaczało totalne ograniczania. Właściwie zero inwestycji. Dodał, że na posiedzeniu komisji 
padła informacja, że jesteśmy na pierwszym miejscu jeśli chodzi o inwestycje według jakiegoś 
tam tygodnika, czy miesięcznika. Natomiast trzeba mieć świadomość, że to w ciągu roku może 
się odwrócić o 180 stopni, bo przy tej stracie nie będzie żadnych inwestycji. Wobec powyższego 
poprosił Starostę o przedstawienie radnym na kolejnej sesji konkretnych działań w tej sprawie.  
 
Radny Czesław Biłobran stwierdził, że obecna sytuacja to jest kolejny dowód patologii  
w systemie, którego my nie zmienimy, bo jest on uregulowany ustawą. Rząd daje ustawowo 
podwyżki dla lekarzy i pielęgniarek i bardzo dobrze, że ludzie będą zarabiać więcej, ale  
z drugiej strony NFZ ma oszczędności i na koniec roku przekazuje 9 mld zł dla jakichś fundacji. 
Tymczasem Rząd nie płaci za te podwyżki, a kontrakty są niedoszacowane. W tej sytuacji żeby 
Starosta na głowie stanął, to nic nie jest w stanie w tym układzie formalno-prawnym zrobić. 
Jedynym instrumentem jaki posiada na dzień dzisiejszy to jest strajk, ostrzeżenie, że zamkniemy 
szpital.  
Kontynuując stwierdził, że dzisiaj jako radny postulowałby aby szpitale przejął Rząd  
i powstała w końcu obiecana kiedyś sieć szpitali. Nie jest powiedziane że Powiat się zawali jak 
nie będzie nimi zarządzał Starosta. Niech powstanie sieć szpitali strategicznych,  
a pozostałe mogą być samorządowe. Nikt w tej sprawie nic nie robi, tylko jest obiecywanie, 
gadanie, a cały problem spada na głowy samorządowców.  
Dodał następnie że oglądał program gdzie przedstawiciele związku pracodawców szpitali 
powiatowych złożyli wniosek do Rządu o podjęcie działań natychmiastowych w celu ratowania 
szpitali powiatowych. Ze strony Ministra była pozytywna opinia, że trzeba się tym zająć. 
Podsumowując radny stwierdził, że może mniej potańcówek i festynów, pikników rodzinnych,  
a więcej środków na ochronę zdrowia i na bezpieczeństwo.  
 
Radna Bożena Lewińska stwierdziła, że na posiedzeniu komisji Pani Skarbnik informowała,  
że praktycznie na każdym posiedzeniu Zarządu poruszany jest temat zadłużenia zoz-ów. Niestety 
nic z tego nie wynika. Dodała, że w takiej samej sytuacji, jak nasze szpitale są wszystkie szpitale 
powiatowe w Polsce. Postawiony został postulat, aby w celu zahamowania tego totalnego 
zadłużania się wprowadzić bardzo prosty mechanizm, tj. waloryzować kwoty kontraktów.  
To powinno w jakimś stopniu wyhamować to straszne zadłużanie. Radna zwróciła też uwagę,  
że w wyniku strajków, negocjacji dochodzi do uchwalenia rozporządzenia bądź ustawy  
o podwyżkach dla pracowników służby zdrowia, po czym po raz trzeci powtarza się ta sama 
sytuacja, że w lipcu będą podwyżki tylko nikt na nie, nie daje pieniędzy. Tak było z ustawą „203”, 
tak było z podwyżkami tegorocznymi i w lipcu będą kolejne. Zaczyna brakować pieniędzy,  
bo brak jest waloryzacji choćby o stopień inflacji. Zdaniem radnej żadne narady ani propozycje 
dotyczące restrukturyzacji, kompletnie nic nie dadzą bez decyzji na najwyższym szczeblu. 
 
Starosta Andrzej Kruczkiewicz stwierdził, że wszystko się opiera o pieniądze dla personelu 
medycznego, a dalej nie widzimy konkretnych działań i w końcu ten balon faktycznie kiedyś 
pęknie bo nikt tego po prostu nie wytrzyma.  
 
Radny Jacek Chwalenia zwrócił uwagę, że mamy 13,8 mln zł zadłużenia w SP ZOZ ZOZ  
w Głuchołazach i zobowiązań wymagalnych na 3,5 mln zł.  
Jeśli chodzi o ZOZ w Nysie, to nastąpiło tam „mocne tąpnięcie”. Dodał, że dyrektor  
N. Krajczy potrafił sobie radzić z NFZ. Wykłócał się, walczył i trochę się go tam bali. Być może 
błędem było pozbycie się go. Teraz ZOZ w Nysie ma czworo dyrektorów, którzy się spotykają  
i fajnie dogadują, ale najważniejsze są jednak negocjacje z NFZ.  
Kontynuując radny poinformował, że wczoraj podano informację, że będą duże pieniądze na 
rewaloryzację kontraktów. Dodał, że dziś nikt nie pamięta czym była ustawa „203”, a jej skutki 
zostały i SP ZOZ w Głuchołazach jest ewidentnym przykładem tego, że ta ustawa spowodowała 
mocne tąpnięcie, z którego nie możemy wyjść od kilkunastu lat.  
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Członek Zarządu Joanna Burska zwróciła uwagę, że radny J. Chwalenia twierdzi, że Pan  
N. Krajczy tak znakomicie sobie radził. Tymczasem ze sprawozdania finansowego wynika,  
że w ciągu poprzedniego roku zostały skonsumowane oszczędności w kwocie ponad 9 mln zł. 
Zaczęły się dziać naprawdę takie sprawy, które zaczęły niepokoić. Dodała też, że wcale nie jest 
tak, jak radny mówi, że Pan N. Krajczy super sobie radził i krzyczał w NFZ-ecie na panie, które  
z nim dyskutowały na temat kontraktów. Wcale tak to nie wyglądało z naszej strony. Poza tym 
obecnie Zarząd ma większy nadzór. Współpraca z osobą pełniącą obowiązki jest teraz o wiele 
lepsza. Jest lepszy kontakt, spotykamy się dyskutujemy. Wcześniej tego nie było. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Maria Żukowska-Jacykowska zabierając głos przypomniała, że kilka 
lat temu Rząd dążył do tego, aby zrestrukturyzować szpitale. Miała powstać Agencja Rozwoju 
Szpitali, a szpitale miały być scentralizowane. Niestety samorządy oraz Związek Powiatów 
Polskich się temu przeciwstawiły. Dodała, że logiczne jest, że skoro środki do szpitala płyną  
z Narodowego Funduszu Zdrowia, który podlega pod Ministerstwo, to powinny one podlegać 
pod Ministerstwo, a nie pod samorządy.  
Kontynuując zwróciła uwagę, że w sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2022 rok jest 
informacja mówiąca o tym, że kontrakty dla Szpitala w Nysie na 2022 rok wzrosły  
o 10 mln zł na ryczałt i ponad 3 mln zł na działalność poza ryczałtem. Również Szpital  
w Głuchołazach otrzymał kontrakt większy o 3 mln zł. Jest to kwota niewystarczająca ale  
w lipcu przewidziane są kolejne zwiększenia kontraktów na szpitale.  
Odnosząc się następnie do sytuacji szpitala w Nysie stwierdziła, że nie możemy mówić,  
jak tak jak niektórzy radni, że nikt nim nie zarządza, że został bez sternika. Zaznaczyła, że 
obecnie pełniącym obowiązki dyrektora Szpitala w Nysie jest Pan Jerzy Hajduga, który świetnie 
wykonuje swoją pracę. Zdaniem radnej nie należy mu „podcinać skrzydeł”, a raczej należy go 
wspierać. Pan Jerzy Hajduga przejął szpital w trudnej sytuacji. Na koniec 2022 roku odnotowano 
tam stratę powyżej  14 mln zł. W porównaniu z 2021 ta strata jest większa o ponad 11 mln zł. 
 
Ad 4 Informacja na temat gospodarowania mieniem Powiatu za 2022 r.  
 
a) przedstawienie informacji, 

 
Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski oznajmił, że radni otrzymali przedmiotową informację  
w materiałach na sesję (załącznik nr 3).  

 
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Regulaminowych, 
 
Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury Jolanta Barska oraz Przewodniczący 
Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych Piotr Bobak poinformowali kolejno, że kierowane 
przez nich komisje pozytywnie zaopiniowały przedmiotową informację.  

 
c) dyskusja, 
 
Radny Daniel Palimąka zwrócił uwagę, że Zarząd wprowadził nowe standardy, nowe zasady 
planowania czy też zabezpieczania funduszy. Zlecono ZRID, co powoduje natychmiastową 
konieczność wypłaty odszkodowań za pozyskane mienie pod inwestycje. Zaznaczył,  
że w poprzedniej kadencji nie było takich sytuacji, że nie było finansowania inwestycji,  
a zlecano ZRID. Dzisiaj Zarząd tak gospodaruje mieniem, że zlecił ZRID na przedsięwzięcie 
związane z drogą powiatową pomiędzy Hajdukami Nyskimi, a Charbielinem, a nie ma pieniędzy. 
W związku z tym poprosił wyjaśnienia w tej sprawie. Skąd te pieniądze i dlaczego takie praktyki 
stosujemy, co jest po prostu niegospodarnością 
 
Naczelnik Wydziału Drogownictwa - Arkadiusz Jagiełło wyjaśnił, że jeśli chodzi o kwestie 
związane z odszkodowaniami za grunty przejęte po wydaniu decyzji zezwalającej na realizację 
inwestycji drogowej, to zawsze jest tak, że w budżecie powiatu takie środki są zabezpieczone. 
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Oczywiście procedura jest taka, że wcześniej wydawane są decyzje ustalające wysokość 
odszkodowania. Po wydaniu tych decyzji Powiat ma określony czas na to żeby wypłacić 
odszkodowania wyliczone na podstawie wcześniejszych operatów szacunkowych  
i ustalonych w decyzjach. Jeżeli chodzi o sytuację, których dotyczyło pytanie, to w budżecie 
powiatu są takie środki zabezpieczone na wykup gruntów. Oczywiście te środki jeżeli będzie taka 
potrzeba, czyli jeżeli wysokość tych odszkodowań wyliczona na podstawie operatów  
i ustalona w decyzjach będzie wyższa, to oczywiście te środki zostaną w budżecie zwiększone. 
 
Radny Daniel Palimąka stwierdził, że od Naczelnika, który odpowiada za gospodarowanie 
mieniem otrzymał informację, że środki nie są zabezpieczone dlatego też prosił  
o wyjaśnienia. Spytał następnie dlaczego jest taki dysonans jeśli chodzi o informację w tej 
sprawie. 
 
Członek Zarządu Joanna Burska odparła, że „u Pana kierownika Walawendra w jego wydziale 
tych pieniędzy nie ma zabezpieczonych, dlatego nie wiedział, że to jest u Pana Jagieły.”  
 
d) przyjęcie informacji 

 
Przewodniczący Rady poddał następnie informację pod głosowanie.  
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcie informacji 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz 
Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz 
Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
BRAK GŁOSU (1) 
Kazimierz Rozumek 
 
NIEOBECNI (1) 
Janusz Jaskot 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że informacja została przyjęta  
 
Ad 5 Raport o stanie Powiatu Nyskiego za 2022 r.  
 
a) rozpatrzenie raportu przez Radę Powiatu, 
 
Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski oznajmił, że radni w materiałach na sesję otrzymali 
raport w formie elektronicznej (załącznik nr 4). 
  
Radny Piotr Woźniak stwierdził, że ustawodawca nakazał samorządom sporządzanie takiego 
raportu po to, aby zwiększyć poziom świadomości wśród obywateli na temat tego, jak 
funkcjonuje samorząd. Dodał, że w przypadku powiatów ustawodawca daje otwarty wachlarz co 
do jego zawartości. W związku z tym proponuje, aby Rada zastanowiła się jakie informacje 
powinny się w nim znaleźć i jeszcze w tej albo na początku przyszłej kadencji to procedowała. 
Zawnioskował jednocześnie, aby zajęła się tym komisja statutowa. Według radnego jednym  
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z elementów, które powinny być w dokumencie, to odniesienie do sytuacji, jaka miała miejsce na 
początku kadencji. Jak wyglądały przychody, rozchody, zadłużenie powiatu, nadwyżki  
 
Wiceprzewodnicząca Rady - Maria Żukowska-Jacykowska również zwróciła uwagę,  
że ustawodawca przewidział możliwość uszczegółowienia raportu. Rada ma na to wpływ  
i może określić jego kształt. Wspomniała również, że Związek Powiatów Polskich, który tworzył 
wzór tego raportu sugerował wręcz, żeby nie ujmować w nim danych finansowych ponieważ te 
znajdują się w sprawozdaniu z wykonania budżetu powiatu nyskiego. Dodała, że jeżeli 
mieszkańcy chcieliby faktycznie poznać szczegółowe informacje, to na samym końcu są 
sprawozdania wszystkich jednostek organizacyjnych. Podkreśliła, że raport jest streszczeniem 
pracy Zarządu odnośnie programów, strategii realizowanych na 2022 rok jak  
i uchwał rady powiatu. Znajdują się w nim bardzo ciekawe dane, do których radni  
i mieszkańcy mieliby trudność dotrzeć. Dużo jest również ciekawych informacji, które stanowią 
bazę porównawczą w stosunku do innych jednostek samorządu terytorialnego jak 
i w ramach naszego powiatu. 
 
Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że nie do końca zgodziłby się z przedmówczynią  
a propos tego, że Związek Powiatów Polskich sugerował, by nie powielać danych finansowych. 
Dodał, że jego zdaniem raport powinien być bardziej zwięzły. Zamiast 90, wystarczyłoby 10 
stron, ale zawierających samą kwintesencję, np. ilość mieszkańców, która nam się zmniejszyła. 
W dalszej kolejności radny spytał dlaczego nadal zatrudniony jest Pan Norbert Krajczy po 
odejściu na emeryturę i jest jako czwarta osoba do zarządzania. Zdaniem radnego nie ma w tym 
żadnej logiki.   
 
Radny Czesław Biłobran oznajmił na wstępie, że chciałby zaprotestować  przeciwko ostrym 
wypowiedziom odnośnie tego, że za poprzedniego dyrektora były trudności w komunikowaniu 
się, a teraz ta komunikacja jest lepsza. Stwierdził następnie, że  zatrudnienie Pana N. Krajczego 
wynika z braku doświadczenia obecnego dyrektora. Musi on „wejść w temat”, a to wymaga czasu. 
Zarządzanie w ochronie zdrowia, to jest całkiem inny obszar działalności niż ten, którym 
zajmował się dotąd obecny dyrektor, czyli inwestycjami. Kontynuując stwierdził, że zabolało go 
to, że po tylu latach pracy i poświęcenia dla placówki krytykuje się Pana N. Krajczego. Dodał,  
że jako przewodniczący Komisji Zdrowia doradzał Staroście, aby na pewien okres pozostawić 
Pana N. Krajczego, żeby to przejście było płynne, „żeby ten sternik mógł spokojnie przy pomocy 
tego, który zarządzał tyle lat sterować, przeprowadzić przez ten trudny okres naszą placówkę”. 
Nikt tak dobrze nie zna struktury i funkcjonowania szpitala jak Pan N. Krajczy. Kilkadziesiąt lat 
pracy. To pomaga nowemu dyrektorowi, który zgodził się na to, za co chciałby mu podziękować.  
 
Starosta Andrzej Kurkiewicz odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy stwierdził, że został tylko 
przedstawiony fakt, że pod koniec roku nastąpiło tąpnięcie jeżeli chodzi o finanse szpitala. 
Dodał, że przez te lata miał fantastyczne relacje z dyrektorem N. Krajczym.  
W następnej kolejności Starosta odniósł się do raport o stanie powiatu za 2022 rok. Zaznaczył,  
że okres ten to koniec pandemii covidu, a początek wojny na wschodzie. Tego nie można nie 
zauważyć. Przez 2 lata praca Przewodniczącego Zarządu polegała w dużej mierze na walce  
z covidem. Z kolei ten rok, to sprawy związane z uchodźcami z Ukrainy. Kontynuując zwrócił 
uwagę, że w maju ukazał się raport Narodowego Funduszu Zdrowia jeżeli chodzi o zaszczepienia 
na covid. Powiat nyski w tym raporcie jest na pierwszym miejscu w województwie opolskim pod 
względem ilości osób zaszczepionych i jednym z czołowych w kraju.  
Starosta zaznaczył następnie, że na terenie powiatu było 4,5 tys. uchodźców. Większość zadań   
z tym związanych spadło na gminy. Powiat natomiast je koordynował. Do dzisiaj w naszym 
schronisku młodzieżowym w Pokrzywnej jest grupa 28 osób z Ukrainy, którymi się dalej 
opiekujemy. Traktujemy swoje zadanie bardzo poważnie.  
Starosta oznajmił, że do dzisiaj na teren powiatu nyskiego przyjeżdżają starostowie, 
burmistrzowie pytać się o pewne rzeczy, które potrafiliśmy na terenie powiatu zorganizować. 
Stajemy się przykładem dla innych i ma nadzieje, że większość radnych jest dumnych z tego. 
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Patrząc na to co się zrobiło, mimo wszystkich przeszkód, Powiat Nyski idzie do przodu. Stajemy 
się wizytówką województwa opolskiego.  
Jeśli chodzi o niepowodzenia, to nie zostały rozstrzygnięte przetargi na bardzo ważną drogę,  
w Kamienniku. Zdarzają się takie sytuacje, ale ogólnie idziemy do przodu. Osiem inwestycji, 
zostało rozpoczętych w tamtym roku. Rekordowe środki zostały przekazane na oświatę.  
Nigdy takich pieniędzy nie było i tyle inwestycji. Te inwestycje są i to jest między innymi zasługa 
radnych.  
Odnosząc się następnie do uwag radnego P. Woźniaka na temat raportu stwierdził, że dokument 
ten należy czytać wraz ze sprawozdaniem finansowym. Dodał, że propozycja radnego odnośnie 
zawartości raportu jest do przyjęcia, ale wymaga to trochę zaangażowania radnych. Nie tylko 
Zarząd ma to przygotować. Trzeba trochę chęci. Nie wystarczy na sesji włączyć mikrofon  
i powiedzieć, co ja bym nie zrobił, jak bym to widział.  
Podsumowując oznajmił, że rok był bardzo trudny. Mimo wszystko Zarząd wywiązał się  
z większości zadań, które na niego narzucono. To nie tylko inwestycje, ale też bezpieczeństwo, 
służba zdrowia, polityka społeczna. Zarząd przyniósł chlubę powiatowi nyskiemu.  
Na zakończenie Starosta poprosił o przyjęcie raportu o stanie powiatu.  
 
Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że radni nie mają takich możliwości jakie ma Zarząd,  
tj. pracowników, dostęp do materiałów, opracowań. Spytał czy radni mają się nie odzywać, albo 
odzywać się tylko wtedy kiedy Zarząd chce. Dodał, że to jest niepoważne potraktowanie radnych. 
Takich zarzutów Starosta nie powinien do radnych kierować. Od tego jest sesja, aby radni mogli 
się wypowiadać. Jest to forum wymiany doświadczeń, zdań postaw. Stwierdził, że jest oburzony 
tym co powiedział Starosta o tym, że „włączyć mikrofon i pogadać”.  
 
Radny Piotr Woźniak nawiązując do wystąpienia Starosty zacytował na wstępie słowa Muńka 
Staszczyka „Jest super, jest super, więc o co ci chodzi?” Zaznaczył, że najgorsze jest to jak się 
samemu mówi o sobie, że jest super. Dobrze byłoby gdyby to ktoś inny jeszcze mówił. Stwierdził 
także, że jeśli chodzi  o przygotowanie propozycji do raportu o stanie powiatu, to Zarząd ma 
narzędzia, których radni nie mają. To że radni próbują dać pomysł na to jak ten raport ma 
wyglądać w kolejnych w latach, nie należy traktować jako zarzut. Dzisiaj możemy to 
„ucywilizować” w sensie praktycznym, tworząc regulamin do tego dokumentu. Informowanie 
wybiórcze o tematach takich jak dane finansowe jest pewną nieuczciwością wobec mieszkańców. 
Jeżeli mamy trzydzieści kilka milionów długów w ZOZ-ach, to trzeba to napisać w tym raporcie, 
bo to dotyczy mieszkańców tego powiatu. Radny stwierdził także iż chciałby przestrzec Starostę 
przed pouczaniem radnych, ponieważ każdy ma takie samo prawo do zabrania głosu. Jeszcze raz 
podkreślił, że pomysł, który poddał uważa za zasadny i trzeba go przepracować w ramach 
komisji statutowej w ciągu kolejnego roku, tak aby kolejny raport zawierał te uwagi, o których 
mówił.  
Podsumowując swoją wypowiedź oznajmił, że jako klub radnych Razem dla Powiatu Tak dla 
Polski wstrzymają się w głosowaniu nad raportem.  
 
Starosta Andrzej Kruczkiewicz stwierdził, że radni źle odebrali jego słowa. Nikt nie przyszedł  
do niego z żadną propozycją i nie zgłosił wcześniej jakichkolwiek uwag do raportu. Natomiast 
łatwo jest wyjść na sesji i powiedzieć „my to proponujemy”. Dlatego też rozmowy odbywają się 
na sesji, gdzie są transmitowane. Przypomniał, że od 25 lat działa w samorządzie i gdy był  
w opozycji co najmniej raz w tygodniu spotykał się z burmistrzem i omawialiśmy bardzo trudne 
sprawy. Rozumie, że radny może nie mieć czasu, ale są jeszcze telefony. Dodał, że zarówno on jak  
i Zarząd są otwarci i szkoda, że nie mógł przed sesją wysłuchać opinii radnego w sprawie 
raportu. Jeżeli radny ma jakieś uwagi, to może to zgłosić. Dzisiaj możemy mówić krytykować 
podchodzić do tego różnie. Kontynuując stwierdził, że mam prawo przedstawić swoje 
stanowisko w imieniu Zarządu. Był to ciężki, ale ważny rok i nie cofnęliśmy się. Jest wiele do 
zrobienia i tego się nie wypieramy, ale to co się zrobiło, to mieszkańcy powiatu nyskiego i radni 
powinni być z tego dumni.  
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Radny Piotr Woźniak stwierdził, że swoje uwagi zgłaszał rok temu w momencie kiedy 
procedowaliśmy raport. Żadne propozycje nie są uwzględnione, które zostały zaprotokołowane 
w protokołach z posiedzeń komisji, czy sesji rady. Dodał, że współpracę ze Starostą ocenia 
negatywnie. Dodał też, że nie musi się spotykać ze Starostą, bo od tego są komisje, sesje, żeby  
o konkretnych sprawach mówić. Nie ma zamiaru zakulisowo dzwonić do Starosty, bo samorząd 
powinien działać przy otwartej kurtynie, a nie w gabinecie czy przez telefon.  
Kontynuując stwierdził, że nie krytykuję raportu. Mówi jedynie o swoich uwagach, które 
powinny być włączone w kolejnym raporcie i w związku z tym chciałby wnieść wniosek już 
formalnie do komisji statutowej, aby rozpocząć proces utworzenia nowego dokumentu nie za 
rok 2022, a za rok 2023. Radny poprosił też, aby Starosta nie łączył go z tą chluba, o której 
mówił, bo nie chce być utożsamiany z Zarządem, a to, że inni włodarze starostw przyjeżdżają do 
nas i chwalą wynika z tego że są jeszcze słabsi merytorycznie. 
 
Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że wiele razy na posiedzeniach komisji finansów prosił aby 
był obecny przedstawiciel Zarządu. Są to posiedzenia, które nie są transmitowane, gdzie 
rozmawiamy merytorycznie. Niestety nie było żadnego z nich na komisji, która zajmuje się 
finansami i sprawami statutowymi i ma największy przegląd jeśli chodzi o to co się dzieje  
w finansach. Są tam przedstawiciele właściwie wszystkich klubów i środowisk. Dodał,  
że podziela zdanie radnego P. Wożniaka i prosi, aby Starosta przestał opowiadać ile to razy ktoś 
nie przyszedł do niego. Dodał, że na posiedzeniach komisji mówimy o pewnych rzeczach, 
wystarczy poczytać posłuchać i wyciągnąć wnioski. Jak Zarząd weźmie to pod uwagę to ok., a jak 
nie, to też dobrze, ale to jest jakaś decyzja i należy powiedzieć, że się nie zgadzacie. Trzeba ważyć 
słowa i pamiętać o tym, że wszyscy tutaj zostali wybrani a nie tylko sam jeden. Mamy różne 
propozycje. Są pewno radni, którzy dziesiątki razy w tygodniu latają do gabinetu Starosty, być 
może tak, ale to niekoniecznie jest to najlepsza droga. 
 
b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Zarządu Powiatu w Nysie 

(załącznik nr 5) 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Zarządu Powiatu w Nysie.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam 
Fujarczuk, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Grzegorz Samborski, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-
Jacykowska 
 

PRZECIW (1) 
Paweł Szymkowicz 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 
Jacek Chwalenia, Tomasz Jazienicki, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz 
Rozumek, Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny  
 
NIEOBECNI (1) 
Janusz Jaskot 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
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Ad 6 Sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za 2022 r.  
 
a) przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 

Powiatu Nyskiego wraz z informacją o stanie mienia za 2022 r.,  
 
Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski oznajmi, że radni otrzymali w swoich materiałach na 
sesję przedmiotowe sprawozdanie i informację (załącznik nr 6).  
 
b) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu w sprawie opinii  

o sprawozdaniu Zarządu Powiatu w Nysie z wykonania budżetu powiatu nyskiego za 
2022 r., 

 
Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu – Danuta Korzeniowska odczytała następnie uchwałę  
nr 112/2023 z dnia 20 kwietnia 2023 r. Składu Orzekającego RIO w Opolu w sprawie opinii  
o sprawozdaniu Zarządu Powiatu w Nysie z wykonania budżetu powiatu nyskiego za 2022 r. 
(załącznik nr 7). 
 
c) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej na temat wykonania budżetu Powiatu Nyskiego 

za 2022 r. oraz wniosku w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu,  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Kazimierz Rozumek odczytał opinię komisji (załącznik  
nr 8).   

 
d) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu w sprawie opinii  

o wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu  w Nysie, 
 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu – Danuta Korzeniowska odczytała następnie uchwałę  
nr 171/2023 z dnia 16 maja 2023 r. Składu Orzekającego RIO w Opolu w sprawie opinii  
o wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu  w Nysie (załącznik 
nr 9)  

 
e) dyskusja, 

 
Skarbnik Powiatu B. Stankiewicz omówiła pokrótce realizację budżetu Powiatu Nyskiego za 
2022 r.  
 
Radny Czesław Biłobran stwierdził, że Pani Skarbnik przedstawiła ciekawą prezentację wyników 
w rok 2022 w porównaniu do poprzednich okresów. To pozwoliło zrozumieć pewne trendy  
i procesy jakie następują w naszym samorządzie.  
W następnej kolejności zwrócił uwagę, że Starosta chwali się jak to jest dobrze, a tymczasem 
powiat nyski obok powiatu brzeskiego, jako jedyne w województwie opolskim zostały 
upomniane przez Regionalną Izbę Obrachunkową, że nasze budżety przy utrzymaniu obecnych 
trendów mogą nie wytrzymać i mogą stać się bankrutami. Zdaniem radnego konieczne jest 
spowolnienie inwestycje, bo jeśli tego nie zrobimy, to za jakieś 2 lata nastąpi „tąpnięcie”.   
Do oświaty już dopłacamy 7 mln zł.  Jak pokazała Pani Skarbnik na prezentacji 5 lat temu nic nie 
dopłacaliśmy. W kolejnych latach  4 – 6 mln zł, a teraz 7,5 mln zł. ZOZ w Nysie 5 lat temu miał 
zyski, dziś ma stratę 12 mln zł, a w tym roku może będzie 20 mln zł. Tak wygląda nasza sytuacja  
i to jest raport o stanie powiatu. Dodał, że od 1 lipca ma być kolejna podwyżka w służbie 
zdrowia,  jednak nic nie słychać, aby NFZ zwiększył środki.   
 
Radny Daniel Palimąka stwierdził, że z informacji jaką przekazała Pani Skarbnik wynika,  
że  Polski Ład ograbił samorząd powiatu nyskiego w 2022 roku o 10 mln zł oraz, że z roku na rok 
krocząco na Polskim Ładzie będziemy tracić 20% więcej.   
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Skarbnik B. Stankiewicz odparła, że powiedziała, że Polski Ład finansuje się po zakończeniu 
zadania.  
 
Radny D. Palimąka stwierdził, że Pani Skarbnik mówiła o tym, że ze względu na wprowadzenie 
Polskiego Ładu i wprowadzenie mechanizmów, związanych z podatkami wpływy do budżetu 
skurczyły się w roku 2022 o 10 mln zł.  
 
Skarbnik B. Stankiewicz potwierdziła, że z tytułu udziału w podatku dochodowym wpływy się 
skurczyły. 
 
Daniel Palimąka  stwierdził następnie, że oprócz tych 10 mln zł z roku na rok będziemy tracić 
średnio 20% więcej. Natomiast wpływy w roku 2022 wyniosły „0” i generalnie powiaty są przez 
ten mechanizm grabione.  
Odnosząc się następnie do wypowiedzi Pani M. Żukowskiej-Jacykowskiej stwierdził,  
że przeraża go to, co powiedziała, a mianowicie, że Rząd ma pieniądze na ochronę zdrowia, ale 
przekaże je szpitalom tylko w wtedy, kiedy szpitale przejdą pod ministerstwo. Radny jeszcze raz 
podkreślił, że Rząd ograbia ciągle samorządy. Świadczy o tym, to, że mamy narastającą dopłatę 
do oświaty, mamy jako samorząd finansować kolejne podwyżki  dla lekarzy.  
W dalszej kolejności radny zapowiedział, że nie zagłosuje za przyjęciem sprawozdania  
z wykonania budżetu. Uzasadniając tę decyzję oznajmił, że dynamika wydatków na drogi spadła 
drastycznie. Na ten cel przeznaczono kilkanaście milionów, a np. w 2018 roku było  
52 mln zł. Łącznie wydatki inwestycyjne to ok. 30 mln zł, a było ponad 70 mln zł.  
Druga kwestia to opinia RIO, nad którą ciągle bezrefleksyjnie przechodzimy obok i te zalecenia 
które są, pojawiają się a my mówimy „no dobrze one i tak się pojawią w przyszłym roku i nic  
z tym nie róbmy”. Zdaniem radnego są narzędzia, które pozwolą zniwelować stratę ZOZ  
i zracjonalizować wydatki w naszych placówkach, szczególnie kiedy mówimy że 30% całości 
budżetu SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach stanowią zobowiązania. To jest naprawdę bardzo dużo.  
Ponadto nie zrealizowano wniosków, które były poparte podpisami wielu mieszkańców 
dotyczących stypendiów dla lekarzy, dokończenia chodnika w miejscowości Złotogłowice, czy 
ścieżki rowerowej na ulicy Długosza i B. Prusa.  
 
Radna Maria Żukowska-Jacykowska zwracając się do radnego D. Palimąki oznajmiła że Rząd 
głośno mówił o konieczności przeprowadzenia reformy. Chciał utworzenia Agencji Rozwoju 
Szpitali, która przejęłaby te szpitale od samorządów i w ten sposób dążył do ich restrukturyzacji. 
Niestety jak już mówiła samorządy głośno krzyczą, że nie otrzymują wystarczających środków,  
a nie mają narzędzi żeby pomóc szpitalom. Ta restrukturyzacja, którą oferował Rząd, a wobec 
której samorządy się sprzeciwiały byłaby odpowiedzią na te problemy, które zgłaszają obecnie 
samorządy prowadzące szpitale.  
W dalszej kolejności odniosła się do kwestii podatku od osób fizycznych, a dokładnie obniżenia 
tego podatku z 17 do 12%. Stwierdziła, że nasi mieszkańcy na tym zyskali, bo zostało im więcej 
w portfelach. Dzięki temu mogą kupować, co nakręca gospodarkę. Pojawiają się nowe miejsca 
pracy dlatego mamy tak świetnie rekordowe niskie bezrobocie na poziomie 5,4%. W innej 
sytuacji, w momencie kiedy ludzie by nie mieli pieniędzy nie kupowaliby, przedsiębiorcy nie 
zatrudnialiby pracowników i tym samym doszlibyśmy do sytuacji, w której bezrobocie by rosło,  
a tego chcieliśmy uniknąć.  
 
Radny Piotr Woźniak stwierdził, że dość wnikliwie przeanalizował opinie składu orzekającego 
RIO, z której wynika, że nie jest tak super. To jest kolejny rok, gdzie mamy budżet z poważnymi 
uwagami. Zadłużenie na poziomie 45%, ponad 80 mln zł w bezwzględnych liczbach. Łącznie 
inwestycje w 2022 roku wyniosły 32 mln, co na dzisiaj, można przyjąć, że mniej więcej 
zadłużenie ZOZ-ów. Może się okazać, jeśli przyjdzie nam spłacić zadłużenie ZOZów, że w roku 
2023, po tej stronie wydatkowej kwota może wynosić 0 zł. Radny zaapelował, aby problem 
szpitali podnieść na forum Związku Powiatów Polskich, którego jesteśmy członkami. 
Podsumowując swoją wypowiedź oznajmił, że radni klubu Razem dla Powiatu Tak dla Polski 
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będą głosować przeciwko przyjęciu sprawozdania i przeciwko udzieleniu Zarządowi 
absolutorium.  
 
Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że prezentacja przedstawiona przez Panią Skarbnik była 
bardzo dobra i gdyby dodać do niej jeszcze sprawy dotyczące oświaty, to byłby to raport  
o stanie powiatu. Nic więcej nie trzeba. Byłoby 10 stron, jasnych i klarownych. 
W następnej kolejności radny przypomniał, że we wcześniejszych latach niektórzy radni 
lekceważyli uwagi RIO, a dzisiaj się okazuje, że są one jednak do czegoś potrzebne. Zdaniem 
radnego realizowanie kolejnych inwestycji, nie patrząc na zadłużenie powoduje, że szybko 
zbliżamy się do zadłużenia naszego lokalnego sąsiada, tj. Gminy Nysa. Gdybyśmy jeszcze doliczyli 
zadłużenie zoz-ów, to jesteśmy około 50% tak jak gmina Nysa.  
Odnosząc się następnie do wypowiedzi radnego D. Palimąki stwierdził, że nie można mówić,  
że nie została utrzymana dynamika wydatków na drogi. Nie możemy tylko wydawać na drogi. 
Dzisiaj musimy patrzeć na to, jak wydajemy pieniądze. Zasugerował jednocześnie,  
że powinniśmy np. głosować osobno nad każdym punktem bo wiele osób z jakąś refleksją 
podeszłoby wtedy do wydania 8 milionów zł na wiaty. Jedna wiata naprawdę by wystarczyła  
i 4 mln zł mielibyśmy zaoszczędzone.  
Radny dodał, że niezwykle trudnym wyzwaniem będzie zbudowanie projektu budżetu na 
przyszły rok. Mamy coraz więcej wydatków, i coraz mniej dochodów, i czy to spowodowane jest 
przez Polski Ład czy nie, rzeczywiście mamy zmniejszoną ilość przychodów z tytułu podatków.  
Zwrócił następnie uwagę, że od czterech lat mówimy o zadłużeniu jeśli chodzi o opiekę 
zdrowotną i wydatki na szkołę i w związku z tym zapytał, co zrobiliśmy przez 4 lata.  
Dodał też, że jeden z radnych mówił, że nie ma woli politycznej, w związku z tym chciałby spytać 
kiedy ona będzie. Czy dopiero wtedy jak „padniemy na kolana” i nie będziemy mieli z czego brać. 
Według radnego „zaczynamy zjadać swój ogon”  
Kolejną część wypowiedzi, radny poświęcił sytuacji w ochronie zdrowia. Oznajmił, m.in.. 
 że prawdopodobnie Rząd przeznaczy dla szpitali 14 miliardów zł na kontrakty i uposażenia. Ma 
to nastąpić w lipcu br. Jak stwierdził jednak nie wyrówna to tej straty, jaką dziś ma ZOZ  
w Głuchołazach.  
 
Radny Damian Wylężek odnosząc do słów radnego Daniela Palimąki, który zapowiedział,  
że będzie przeciwko udzieleniu absolutorium zwrócił uwagę, że będziemy głosować nad 
zrealizowanymi inwestycjami. W związku z tym zapytał czy według radnego nie potrzebne są  
np. sala w „Rolniku”, dom dziecka, termomodernizacja w „Carolinum”, inwestycja w szkole 
specjalnej. Odnosząc się z kolei do słów radnego P. Woźniaka, że zadłużenie jest na poziomie 
45% przypomniał, że niektóre samorządy miały swego czasu zadłużenie dużo większe, nawet 
blisko 60%. Prawdopodobnie gmina Otmuchów. Radny stwierdził też, że inwestowanie wiąże się 
z wydawaniem. Czasami zadłużenie sięga tych magicznych 60%, a  u nas jest 45%, więc nie ma 
tragedii. 
 
Radny Daniel Palimąka stwierdził, że ma wrażenie, że radny D. Wylężek nie rozumie procedury 
uchwalania budżetu i składania sprawozdania z jego realizacji. Radny mówił bowiem  
o inwestycji, która została zrealizowana i nikt jej nie krytykował.  
Kontynuując stwierdził, że w swoim wystąpieniu zwracał uwagę na pewne rzeczy, które nie 
zostały zrobione, w tym budżecie, tak jak tego chcieli mieszkańcy. Zwracając się do radnego  
D. Wylężka zasugerował, aby radny skorzystał z korepetycji z tego jak się budżet przyjmuje  
i później zdaje się z niego sprawozdanie.  
 
Radny Piotr Woźniak stwierdził, że jest pewien, że Pan Damian Wylężek nie rozumie w jakim 
punkcie porządku sesji jesteśmy. Radni opiniują wykonanie budżetu, mając na uwadze 
zastrzeżenia regionalnej izby obrachunkowej. Nie oceniają zasadności czy hala była potrzebna, 
czy domy dziecka były potrzebne. To się robi w momencie kiedy się planuję, a nie ocenia 
sprawozdanie. Dodał, że radni mają pełne prawo ocenić negatywnie wykonanie tego budżetu, 
podobnie zresztą jak to robią fachowcy, czyli regionalna izba obrachunkowa. 
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Radny podkreślił, że dzisiejsza opinia RIO, może być „niewinną igraszką” w stosunku do opinii za 
rok 2023, jeśli w lipcu z jakiegoś powodu nie dojdzie do porozumienia między samorządami,  
a Rządem w sprawie finansowania placówek ochrony zdrowia.  
Zdaniem radnego problem dzisiaj ma charakter systemowy. Do 2018 roku właściwie od początku 
powstania powiatu, powiat nie dopłacał do oświaty, a dziś musimy dopłacać  7 mln zł, wydatki 
na PUP wzrosły do 5 mln zł.  
Nastąpiła obniżka podatków z 17% do 12 %, co daje pewne efekty dla ludności, ale z drugiej 
strony samorządy będą musiały podnieść opłaty za śmieci, wodę, podatki lokalne, bo nie będą 
miały skąd wziąć pieniędzy.  
 
Radny Czesław Biłobran zwrócił uwagę, że Regionalna Izba Obrachunkowa rekomendowała 
przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu tylko, że z zastrzeżeniami, ostrzegając nas na 
przyszłość. Opinia była pozytywna, co stanowi dla radnych rekomendację. Dodał, że ubolewa nad 
tym, że doczekał takich czasów, że polityka zeszła do samorządów. Jego zdaniem najwyższy czas 
dokonać głębokiej reformy w samorządach, żeby były jednomandatowe okręgi wyborcze. 
Wówczas radni nie startowaliby z żadnych partii i mógłby wtedy mieć np. pretensje do 
konkretnej osoby, a nie formacji politycznej, którą reprezentuje.  
 
Radny Piotr Woźniak odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy stwierdził, że trzeba nazwać 
sprawy po imieniu, ponieważ odpowiedzialność za kilka lat rządzenia powiatem, bierze także 
formacja, z której radny Cz. Biłobran startował. Od samego początku mówiąc, że PSL nie jest  
w koalicji jednocześnie wspierał Prawo i Sprawiedliwość, Forum Samorządowe oraz Komitet 
Wyborczy Kordiana Kolbiarza.   
Odnosząc się następnie do wypowiedzi radnego Damiana Wylężka a propos zadłużenia  
w gminie Otmuchów stwierdził, że było ono w czasach kiedy gminą rządził Burmistrz  
K. Konik z Prawa i Sprawiedliwości.  
Radny Kazimierz Rozumek oznajmił, że 12 lat temu, kiedy był przewodniczącym komisji  
ds. zdrowia na jednej z sesji, która odbyła się w Pokrzywnej w „Dębowym Wzgórzu” zwracał 
uwagę na zadłużenie. Wówczas jednak śmiano się z niego. Radny zaapelował, aby zakończyć 
dyskusję i wziąć się do roboty.  
 
Radny Paweł Szymkowicz zwrócił uwagę, że Starosta przedstawiając informację na temat 
sytuacji powiatu chwalił się, że samorządowcy z innych powiatów przyjeżdżali do nas, aby 
podziwiać i uczyć się. Tymczasem w 2021 roku rada przyjęła budżet, w którym zapisano,  
że podwyżki dla trojga członków Zarządu będą wyższe niż dla kilkudziesięciu pozostałych 
pracowników Starostwa. Przez 2022 rok mieliśmy informację, że pracownicy domagają się 
podwyżek pensji. Nie było na to reakcji. Tymczasem jak wie z doświadczenia to nie Zarząd 
dobrze pracował i to nie jemu zawdzięczamy takie wykonanie budżetu, lecz większości 
pracownikom merytorycznym urzędu, którzy przygotowują dokumenty pod takie czy inne 
projekty, a później jeszcze te projekty rozliczają. Tymczasem, nie widać odzwierciedlenia tego w 
budżecie w podwyżkach ani Pan Starosta nawet nie raczył słowem podziękować pracownikom 
za to, że dzięki nim ten budżet został wykonany. 
 
Starosta A. Kruczkiewicz odparł, że nie rozumie wypowiedzi radnego Pawła Szymkowicza,  
bo podwyżki dla pracowników były.  
Stwierdził, że chwaląc się pokazuje, że współpracujemy z innymi powiatami. Dodał, że na 
początku kadencji uczył się od innych. Stwierdził, że budżet jest dobry i został zrealizowany. Co 
prawda były uwagi regionalnej izby obrachunkowej, ale opinia była pozytywna.  
Kontynuując dodał, że jest zadłużenie, ale mamy piękną Nysę, mamy rozwijający się powiat i to 
istnieje. Następni tak samo będą żyć, robić i pracować. Podsumowując poprosił o udzielenie 
absolutorium.  
 
Radna Bożena Lewińska zgłosiła wniosek o zakończenie dyskusji.  
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Przewodniczący Rady Bogdan Wyczałkowski oznajmił, ze nie ma już chętnych do zabrania głosu, 
wobec czego zasugerował, aby radna wycofała swój wniosek. 
 
Radna B. Lewińska wycofała swój wniosek. 

 
f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za 2022 r. (załącznik nr 10),  
 

Przewodniczący Rady   poddał przedmiotową uchwałę pod głosowanie. 
 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania  
z wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za 2022 r., 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam 
Fujarczuk, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz 
Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
PRZECIW (7) 
Tomasz Jazienicki, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Paweł Szymkowicz, Piotr 
Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jacek Chwalenia 
 
NIEOBECNI (1) 
Janusz Jaskot 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  

 
g) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Nysie  

z tytułu wykonania budżetu powiatu nyskiego za 2022 r. (załącznik 11) 
 
Przewodniczący Rady poddał przedmiotową uchwałę pod głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Nysie z tytułu 
wykonania budżetu powiatu nyskiego za 2022 r. 
 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam 
Fujarczuk, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz 
Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
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PRZECIW (7) 
Tomasz Jazienicki, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Paweł Szymkowicz, Piotr 
Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jacek Chwalenia 
 

NIEOBECNI (1) 
Janusz Jaskot 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę. Jednocześnie 
pogratulował Staroście i Zarządowi uzyskania absolutorium. 
 

Ad 7 Sprawozdanie z działalności PKS w Nysie Sp. z o. o. za 2022 r.,  
 
a) przedstawienie sprawozdania, 

 
Przewodniczący Rady oznajmił, że radni otrzymali w materiałach na sesję przedmiotowe 
sprawozdanie (załącznik nr 12).  
 
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Regulaminowych, 
 

Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury Jolanta Barska oraz Przewodniczący 
Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych Piotr Bobak poinformowali kolejno, że kierowane 
przez nich komisje pozytywnie zaopiniowały przedmiotowe sprawozdanie.  

 
c) dyskusja, 

 
W tej części posiedzenia nikt nie zabrał głosu. 

 
d) przyjęcie sprawozdania 
 
Przewodniczący Rady poddał przedmiotowe sprawozdanie pod głosowania.  
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcie sprawozdania.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 
Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian 
Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

PRZECIW (1) 
Piotr Woźniak 
 
NIEOBECNI (1) 
Janusz Jaskot 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada przyjęła przedmiotowe sprawozdanie.  
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Ad 8 Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Powiatu Nyskiego z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 
rok 2022, 
 
a) przedstawienie sprawozdania, 

 
Przewodniczący Rady oznajmił, że radni otrzymali w materiałach na sesję przedmiotowe 
sprawozdanie (załącznik nr 13).  
 
b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Regulaminowych, 
 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych – Czesław Biłobran oraz Przewodniczący 
Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych Piotr Bobak poinformowali kolejno, że kierowane 
przez nich komisje pozytywnie zaopiniowały przedmiotowe sprawozdanie.  
 
c) dyskusja 

 
W tej części posiedzenia nikt nie zabrał głosu.  

 
d) przyjęcie sprawozdania. 

 
Przewodniczący Rady poddał przedmiotowe sprawozdanie pod głosowanie. 

  
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia sprawozdania.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 
Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-
Jacykowska 
 
NIEOBECNI (1) 
Janusz Jaskot 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada przyjęła przedmiotowe sprawozdanie.  
 
Ad 9.  Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
a) powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia postępowania konkursowego na 

stanowisko dyrektora Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie (załącznik nr 14), 
 

Radca Prawny Katarzyna Muszyńska oznajmiła, że przepisy rozporządzenia zobowiązują radę 
powiatu do podjęcia uchwały w sprawie powołania komisji konkursowej. Zarząd Powiatu 
przedłożył projekt uchwały z uzasadnieniem, w którym wskazał kandydatów do komisji. Dodała, 
że przepis § 10 rozporządzenia Ministra Zdrowia z 2012 roku w sprawie sposobu 
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przeprowadzenia konkursu, na niektóre stanowiska kierownicze w podmiocie leczniczym, 
niebędącym przedsiębiorcą wyszczególnia osoby, które muszą brać w składzie komisji. Jest to od 
3 do 6 przedstawicieli podmiotu tworzącego, posiadających wykształcenie wyższe, w tym 
przynajmniej jeden lekarz. Podmiot tworzący wskazuje spośród przedstawicieli 
przewodniczącego komisji. W tym przypadku Zarząd jako inicjator uchwały, wskazał  
6 przedstawicieli. Kolejnym przedstawicielem jest osoba będąca członkiem rady społecznej 
podmiotu leczniczego. Jako przedstawiciel tego organu został wskazany Pan Damian Wylężek. 
W dalszej kolejności Pani K. Muszyńska wyjaśniła, że radni będą głosować kolejno nad każdą 
kandydaturą. Dodatkowo rada zobowiązana jest do wskazania w tej uchwale przewodniczącego 
komisji konkursowej. W uzasadnieniu uchwały na przewodniczącego tejże komisji został 
wskazany pan Damian Nowakowski. Oznajmiła także, że osoby które zostały wskazane na 
członków komisji wyraziły pisemne oświadczenie w przedmiocie posiadanych kwalifikacji,  
w tym wykształcenia, jak również zgodę na procedowanie ich kandydatur w tym głosowaniu.  
Kontynuując oznajmiła, że w międzyczasie, kiedy materiały zostały do radnych wysłane  
jeden z kandydatów, tj. Pan Daniel Szurgut złożył rezygnację.  
 
Starosta A. Kruczkiewicz poinformował następnie, że Pan D. Szurgut został zgłoszony jako radca 
prawny, ale ze względów osobistych zrezygnował. W związku tym Zarząd w to miejsce wskazuje 
kandydaturę Pani Aliny Karnaś - Burskiej - sekretarza Powiatu. 
 
Radca Prawny - Katarzyna Muszyńska poinformował, że Pani Alina Karnaś-Burska złożyła 
oświadczenie, że wyraża zgodę na kandydowanie.  
 
Radny Piotr Woźniak stwierdził, że biorąc pod uwagę skalę działalności ZOZ w Nysie i jego 
budżet, sięgający ok. 140 mln zł w składzie komisji konkursowej powinna być co najmniej jedna 
osoba, która ma kwalifikacje w zakresie finansów. Powinna być też większa ilość lekarzy, którzy 
zawodowo związani są z tą placówką, bądź nie są związani ale mają merytoryczną wiedzę jak 
działa służba zdrowia.  

 
Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski spytał czy radny Piotr Woźniak zgłasza konkretną 
kandydaturę. 

 
Radny P. Woźniak odparł, że Zarząd, który ukonstytuował się 4 lata temu w demokratycznych 
wyborach ma pełne prawo do desygnowania osób, których chcę obdarzyć zaufaniem w tak 
ważnej decyzji. Dodał, że jego zdaniem wskazywanie kandydatów nie jest rolą radnego, tylko 
Zarządu.  
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że jeśli nie ma innych kandydatów to ogłasza 5 minut przerwy,  
w celu wprowadzenia kandydatów  do systemu i przygotowania głosowania.  
 
Przerwa  

 
Po wznowieniu obrad Przewodniczący zaproponował w pierwszej kolejności głosowanie nad 
kandydaturą Pana Damiana Nowakowskiego, który jednocześnie miałby być przewodniczącym 
komisji. 

 
Głosowano w sprawie: 
kandydatury Damiana Nowakowskiego - przewodniczący komisji.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 6, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Henryk 
Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, 
Teresa Nosal, Grzegorz Samborski, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria 
Żukowska-Jacykowska 
 
PRZECIW (1) 
Paweł Szymkowicz 
 
BRAK GŁOSU (6) 
Piotr Bobak, Jacek Chwalenia, Tomasz Jazienicki, Daniel Palimąka, Piotr Woźniak, Anna 
Ziółkowska-Woźny 
 
NIEOBECNI (2) 
Janusz Jaskot, Kazimierz Rozumek 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada wybrała Pana D. Nowakowskiego do składu komisji  
i jednocześnie na jej przewodniczącego. 
 
Następnie poddał pod głosowanie kandydaturę Pana Janusza Zapióra. 

  
Głosowano w sprawie: 
kandydatury Janusza Zapióra - przedstawiciela podmiotu tworzącego.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz 
Samborski, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna 
Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
PRZECIW (1) 
Paweł Szymkowicz 
 
NIEOBECNI (2) 
Janusz Jaskot, Kazimierz Rozumek 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada wybrała Pana Janusza Zapióra do składu komisji. 
 
Jako koleją poddał pod głosowanie kandydaturę Pani Joanny Burskiej. 

 
Głosowano w sprawie: 
kandydatury Joanny Burskiej - przedstawiciela podmiotu tworzącego.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz 
Samborski, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
PRZECIW (1) 
Paweł Szymkowicz 
 
BRAK GŁOSU (2) 
Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny 
 
NIEOBECNI (2) 
Janusz Jaskot, Kazimierz Rozumek 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada wybrała Panią Joannę Burską do składu komisji. 
 
W następnym głosowaniu Rada przegłosowała kandydaturę Pana Adama Fujarczuka  

 
Głosowano w sprawie: 
kandydatury Adama Fujarczuka przedstawiciela podmiotu tworzącego.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-
Jacykowska 
 
PRZECIW (1) 
Paweł Szymkowicz 
 
BRAK GŁOSU (2) 
Jacek Chwalenia, Piotr Woźniak 
 
NIEOBECNI (2) 
Janusz Jaskot, Kazimierz Rozumek 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada wybrała Pana Adama Fujarczuk do składu komisji. 
 
Kolejnym kandydatem, nad którym dokonano głosowania był Pan Tomasza Szurmak.  
 
Głosowano w sprawie: 
kandydatury Tomasza Szurmaka przedstawiciela podmiotu tworzącego.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz 
Samborski, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, 
Maria Żukowska-Jacykowska 
 
PRZECIW (1) 
Paweł Szymkowicz 
 
BRAK GŁOSU (1) 
 
Piotr Woźniak 
 
NIEOBECNI (2) 
Janusz Jaskot, Kazimierz Rozumek 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada wybrała Pana Tomasza Szurmaka do składu komisji. 
 
Jako ostatnią, radni przegłosowali kandydaturę Pani Aliny Karnaś-Burskiej  

 
Głosowano w sprawie: 
kandydatury Aliny Karnaś -Burskiej przedstawiciela podmiotu tworzącego.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz 
Samborski, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, 
Maria Żukowska-Jacykowska 
 
PRZECIW (1) 
Paweł Szymkowicz 
 
BRAK GŁOSU (1) 
Piotr Woźniak 
 
NIEOBECNI (2) 
Janusz Jaskot, Kazimierz Rozumek 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada wybrała Panią Alinę Karnaś-Burską do składu komisji. 
 
Przewodniczący Rady zarządził następnie głosowanie projektu uchwały w sprawie powołania 
komisji konkursowej w składzie jak wyżej z uzupełnieniem Pana Damiana Wyleżka jako 
przedstawiciela rady społecznej ZOZ w Nysie. 
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Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia 
postępowania konkursowego na stanowisko dyrektora Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie, 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz 
Samborski, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
PRZECIW (1) 
Paweł Szymkowicz 
 
BRAK GŁOSU (2) 
Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny 
 
NIEOBECNI (2) 
Janusz Jaskot, Kazimierz Rozumek 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada większością głosów przyjęła przedmiotową uchwałę.  
 
b) zmiany Statutu Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie (załącznik nr 14), 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie w zmiany Statutu Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie, 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Grzegorz Samborski, Bogdan Wyczałkowski, Damian 
Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
PRZECIW (1) 
Piotr Woźniak 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Daniel Palimąka, Paweł Szymkowicz 
 
BRAK GŁOSU (1) 
Anna Ziółkowska-Woźny 
 
NIEOBECNI (2) 
Janusz Jaskot, Kazimierz Rozumek 

 
Przewodniczący Rady Bogdan Wyczałkowski oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  
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c) udzielenia Rzymskokatolickiej Parafii Matki Bożej Bolesnej w Nysie dotacji na prace 
konserwatorskie i roboty budowlane (załącznik nr 15), 
 

Piotr Woźniak stwierdził, że w pierwszej kolejności powinniśmy ze środków przewidzianych na 
ochronę zabytków finansować zadania w obiektach będących w zasobie Powiatu. Dopiero jak 
pozostaną wolne środki, to mogą być one przeznaczane na inne zabytki. Dodał, że mamy np.  
w użytkowaniu Kościół pw. WNMP w Nysie, z którym nic nie robimy. Moglibyśmy też 
przeznaczyć te środki na „Carolinum”, „Rolnik”. Zdaniem radnego w przyszłym roku należy 
zmienić formułę wydatkowania środków.  
 
Przewodniczący Rady poddał następnie przedmiotowy projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie udzielenia Rzymskokatolickiej Parafii Matki Bożej Bolesnej  
w Nysie dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane, 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-
Jacykowska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Piotr Woźniak 
 
BRAK GŁOSU (1) 
Piotr Bobak 
 
NIEOBECNI (3) 
Janusz Jaskot, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że radni podjęli przedmiotową uchwałę.  
 
d) udzielenia Rzymskokatolickiej Parafii pw. św. Michała Archanioła w Szklarach dotacji 

na prace konserwatorskie i roboty budowlane (załącznik nr 16), 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie udzielenia Rzymskokatolickiej Parafii pw. św. Michała Archanioła  
w Szklarach dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane, 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Paweł 
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Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, 
Maria Żukowska-Jacykowska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Piotr Woźniak 
 
NIEOBECNI (3) 
Janusz Jaskot, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  
 
e) udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej pod wezwaniem Świętej Jadwigi Śląskiej  

w Nowym Lesie dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane (załącznik  
nr 17), 

 
Radny Paweł Szymkowicz podziękował na wstępie Zarządowi za to, że przychylił się do wniosku 
mieszkańców i przesunął środki niezrealizowane w ubiegłym roku na odnowienie pomnika ofiar 
Marszu Śmierci na cmentarzu parafialnym w Charbielinie. Oznajmił, że pomnik miał być 
odnowiony w ubiegłym roku, jednak inicjatorzy tego przedsięwzięcia zderzyli się z biurokracją. 
Mianowicie wszystkie pomniki, nieważne czy powstały w latach 80-tych czy 70-tych, czy tuż po 
wojnie, są wpisane do rejestru zabytków i podlegają takim rygorom, jak zabytki średniowieczne, 
czy nawet starsze. Mamy tutaj do czynienia z pewną sprzecznością prawną. Z jednej strony są 
naciski, aby wszędzie, gdzie tylko można, unikać określenia „obóz koncentracyjny  
w Oświęcimiu”, by nie dawać pretekstu do używania formuły „polskich obozów śmierci”.  
Z drugiej strony nie można zmienić treści napisu na każdym pomniku, ponieważ treść musi być 
taka, jak do tej pory, bo taka jest wpisana do rejestru zabytków. Pomnik musi być zrobiony  
z materiałów często takich, których dzisiaj nie ma i się nie stosuje, bo się nie sprawdziły,  
np. gazobeton.  
Zwrócił uwagę, że w Charbielinie jest tak, że gdyby chciano zmienić treść tablicy,  
to należałoby postawić z boku nową tablicę po polsku z napisem „obóz koncentracyjny 
Auschwitz”, a na pomniku byłby napis „obóz koncentracyjny w Oświęcimiu”. Kontynuując 
stwierdził, że możemy o tym mówić, a ustawodawca może nie dostrzegać tego problemu, bo  
w skali Polski to tylko powiaty na zachód od dzisiejszego Oświęcimia do Strzegomia, mają ten 
problem. Dodał, że na terenie naszego powiatu jest jeden cmentarz gdzie pomnik ofiar Marszu 
Śmierci najprawdopodobniej przez niezauważenie nie został wpisany do ewidencji zabytków  
i ten pomnik parę lat temu został bardzo dobrze odnowiony z poprawnym tekstem. Niestety 
takie odnowienie w myśl przepisów na pozostałych pomnikach byłoby niemożliwe, bo te 
pozostałe są zabytkami. Podsumowując radny poprosił, aby Powiat Nyski zwrócił się do 
ustawodawcy o wycofanie tych pomników z ewidencji zabytków. To może ujmie im rangi, ale  
z drugiej strony pozwoli na odrestaurowanie i utrzymanie tak jak ta pamięć tym poległym się 
należy. 
 
Przewodniczący Rady poddał następnie projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej pod wezwaniem Świętej 
Jadwigi Śląskiej w Nowym Lesie dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane, 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
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Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna 
Ziółkowska-Woźny 
 
BRAK GŁOSU (1) 
Maria Żukowska-Jacykowska 
 
NIEOBECNI (3) 
Janusz Jaskot, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  
 
f) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2023 r. (załącznik nr 18), 
 
Radny Jacek Chwalenia zwrócił uwagę, że na zadanie, które ma być realizowane przez CKZiU  
w Nysie w obiekcie przy ul. Rodziewiczówny mamy dofinansowanie w kwocie 8,5 – 9 mln zł. 
Całość inwestycji ma kosztować natomiast 11,5 mln zł. W związku z tym, radny spytał, skąd 
weźmiemy brakującą kwotę.  
 
Skarbnik B. Stankiewicz odparła, że otrzymaliśmy dofinansowanie w kwocie 8 542 898 zł na całe 
zadanie. Na razie wprowadzamy do budżetu kwotę 10 885 000 zł. Głównie zadanie będzie 
realizowane w przyszłym roku. W tym roku będzie formuła zaprojektuj i wybuduj. Cały przetarg 
będzie uruchomiony w tym roku. W tym roku będzie realizowana dokumentacja. Główny zakres 
inwestycji to przyszły, rok a wszystkie miękkie obszary czyli kursy szkolenia w 2025 łącznie za 
kwotę prawie 3 mln zł. Udział własny w projekcie to niestety VAT „no i zobaczymy co wyjdzie po 
przetargu”.  
 
Radny Jacek Chwalenia spytał jaka jest kwota na samą inwestycje czyli na sam budynek 
odnowienie dachu. 
 
Skarbnik B. Stankiewicz odparła, że substancja jest stara i nie wiemy jakie roboty dodatkowe 
wyjdą. 
 
Radny Jacek Chwalenia spytał czy „Mechanik” będzie mógł startować do tego programu 
miękkiego, bo oni prowadzą jakieś szkolenie. 
 
Skarbnik B. Stankiewicz odparła, że nie wie bo projekt składał bezpośrednio dyrektor 
„Mechanika”.  
 
Radny Czesław Biłobran zwrócił uwagę, że powiat nyski nie jest znany z przemysłu stolarskiego, 
meblowego, a my tymczasem mamy kształcić mechaników i stolarzy. W związku z tym ma obawy 
czy osoby, które wykształcimy nie wyjadą poza powiat. Dodał, że jego zdaniem powinniśmy 
kształcić osoby pod zapotrzebowanie lokalnego przemysłu. Być może taka jest tradycja,  
że kształcimy tych stolarzy od zawsze no i teraz będziemy ich kształcić jeszcze więcej. Dodał,  
że z tego co pamięta, była stolarnia w „Mechaniku” i tam się ludzie uczyli, a my otwieramy 
kolejny punkt. Radny spytał czy jest taka potrzeba, czy ktoś to badał, czy robimy to tylko dlatego, 
bo są na to pieniądze.  
 
Skarbnik B. Stankiewicz odparła, że chodzi o poprawienie warunków. Dotąd uczniowie, którzy 
uczyli się na stolarzy mieli kiepskie warunki, i chcemy to poprawić.  
 
Starosta Andrzej Kruczkiewicz stwierdził, że w „Mechaniku” organizowano kursy kształcące  
w różnych zawodach, również w budowlanych. Warunki jakie mieli były kiepskie. Dodał,  
że trendy jeśli chodzi o zapotrzebowanie na rynku pracy stale się zmieniają. Dzisiaj trzeba było 
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jakoś się określić bo tak naprawdę dzisiaj taka potrzeba była dla budowlańców, stolarzy. Stąd 
napisaliśmy wniosek o kształcenie w tych kierunkach.  
 
Przewodniczący Rady poddał następnie projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2023 r., 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Daniel Palimąka 
 
BRAK GŁOSU (2) 
Piotr Bobak, Anna Ziółkowska-Woźny 
 
NIEOBECNI (3) 
Janusz Jaskot, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  
 
g) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2028 (załącznik nr 19), 
  
Przewodniczący Rady poddał przedmiotowy projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2028, 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Tomasz Jazienicki, Daniel Palimąka, Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny 
 
NIEOBECNI (3) 
Janusz Jaskot, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  
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Ad 10 Wolne wnioski  
 
Radny Czesław Biłobran w imieniu Starosty zaprosił radnych na konferencję, w dniu 30 maja br. 
Oznajmił również, że planowana jest gala z okazji 25-lecia Powiatu Nyskiego, na którą zapewne 
radni otrzymają wkrótce zaproszenia.  
 
Starosta Andrzej Kruczkiewicz podziękował za udzielenie absolutorium. Wyraził przy tym także 
podziękowania  dla pracowników i naczelników Starostwa. 
Potwierdził, że 16 czerwca br. planowana jest impreza w Nyskim Domu Kultury z okazji  
25-lecia Powiatu. Dzień później planowany jest rajd rowerowy.  
 
Radny Daniel Palimąka oznajmił, że już dwukrotnie prosił o nasadzenia uzupełniające przy ulicy 
Mickiewicza wzdłuż z szeregowców i kolejny raz ponawia swoją prośbę.  
 
Radny Piotr Woźniak spytał kiedy planowana jest najbliższa sesja Rady Powiatu.  
Zwrócił następnie uwagę, na konieczność zadbania o „aleję magnoliowa” przy Jeziorze Nyskim. 
Zdaniem radnego wygląda ona tak, jakby nie miała gospodarza.  
 
W następnej kolejności poprosił o informację co zrobiono w sprawie poprawienia stanu drogi  
w do przysiółka Białowieża w gminie Kamiennik.  
 
Przewodniczący Rady Bogdan Wyczałkowski oznajmił, że najbliższa sesja planowana jest 30 
czerwca br.   
 
Starosta A. Kruczkiewicz odnosząc się do zapytania radnego P. Woźniaka poinformował,  
że służby są już na drogach i kładą dywaniki zgodnie z harmonogramem. Jest opóźnienie ze 
względu na pogodę w związku z czym prosi o cierpliwość. Odnośnie drogi o której wspomniał 
radny Piotr Woźniak zapewnił, że zostanie ona zrobiona jak najszybciej.  
 
Radny Czesław Biłobran zasugerował, aby z okazji 25-lecia powiatu odznaczyć np. burmistrzów, 
wójtów, którzy przez wiele lat pracowali na rzecz swoich samorządów. Poprosił, aby 
Przewodniczący Rady wyznaczył jakiś termin do kiedy można składać ewentualne wnioski  
o odznaczenie.  
 
Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski odparł, że będzie w kontakcie z Panem Starostą  
i zastanowią się jak wzbogacić tę uroczystość 
 
Ad 11. Zamknięcie sesji. 
Z uwagi na wyczerpnie porządku obrad Przewodniczący Rady Bogdan Wyczałkowski zamknął 
XLVIII sesję Rady Powiatu. 
 
 
 
Protokołował 
 
Zenon Wiszniewski 
 
 


